
PROTOKÓŁ   Nr  XLVII / 2018 
Rady Gminy Wijewo 

z dnia  17  września   2018 r. 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
członkowie Rady Gminy zgodnie z listą obecności. 
Lista obecności stanowi zał. Nr 1. 
Sołtysi zgodnie z listą obecności. 
Lista stanowi zał. Nr 2 
Zaproszeni goście zgodnie z listą obecności. 
Lista stanowi zał. Nr 3 
 
Porządek  posiedzenia: 
 
   1.  Otwarcie.   
   2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
   3.  Interpelacje i zapytania radnych. 
   4.  Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
   5.  Informacja na temat formowania jednostek Wojsk Obrony  Terytorialnej w Wielkopolsce. 
   6.  Podjęcie uchwał w sprawie : 
       1/  Statutu Gminy Wijewo, 
       2/ o zamiarze utworzenia Zespołu Szkół w Brennie, 
       3/ w sprawie projektu zmiany uchwały nr XXX/158/2017 Rady  Gminy Wijewo z dnia  

28 lutego 2017 r. dotyczącej dostosowania sieci szkoły podstawowej i klas gimnazjum  
do nowego ustroju szkolnego, 

        4/  zmiany w budżecie gminy na 2018 r. 
  7.  Zapytania i wolne wnioski. 
  8.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
  9.  Zakończenie. 
 
Ad. pkt. 1. 
 
Obradom XLVII Sesji Rady Gminy Wijewo przewodniczył Przewodniczący RG Pan Stanisław 
Kasperski. Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził, że na 14 radnych 
obecnych jest 13 wobec czego podejmowane decyzje będą prawomocne. Powitał obecnych na sali 
radnych, sołtysów i zaproszonych gości. Odczytał przesłany porządek obrad. 
Przewodniczący obrad zaproponował, aby projekt dot. uchwalenia statutu gminy wycofać 
z porządku obrad ponieważ są nowe wytyczne a podjęcie w obecnej formie może spowodować 
jego uchylenie.  Zebrani przedstawioną propozycję przyjęli jednogłośnie. 
 
Ad. pkt 2. 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół z XLVI Sesji Rady Gminy był dostępny w biurze 
rady, jego treść odpowiada przebiegowi obrad. Zaproponował, aby protokół z poprzedniego 
posiedzenia przyjąć bez czytania. Do złożonej propozycji nie wniesiono uwag.  
Protokół przyjęty został jednogłośnie bez czytania. 
 
Ad. pkt. 3 
 
Radny Pan Radosław Zamiatała – zwrócił się, po raz kolejny z pytaniem o wykorzystanie kostki 
z ul. Powstańców Wlkp na budowę chodników na terenie gminy: ul. Zachodniej i Niwka. Poprosił 
o poparcie inicjatywy przez radnych powiatowych oraz Wójta. 
Radna Pani Barbara Górna-Szulc – zgłosiła sprawy dotyczące: 



1/ remontu sali wiejskiej w Wijewie - jaki jest harmonogram prac, czy pieniądze z FS zostaną 
wykorzystane w tym roku, czy można je przeznaczyć na inne cele, 
2/ ile dzieci 3 letnich nie dostało się do przedszkola. Ile z nich zdecydowało się na naukę w innym 
przedszkolu wskazanym przez gminę, czy mamy obowiązek dopłaty do kosztów dowozu, 
3/  ul. Chłapowskiego, ze względu na remonty dróg znacznie pogorszył się jej stan, kto jest 
zobowiązany do jej naprawy i kiedy to może nastąpić, 
4/ z przepompowni nieładnie pachnie, czy jest problem zdiagnozowany i kiedy będzie naprawiony, 
5/ czy po dokonanym przekształceniu placówek oświatowych wyposażenie gabinetów fizyki, 
chemii, biologii jest wystarczające, czy wymaga uzupełnienia. Jakie jest zapotrzebowanie  szkoły 
w Wijewie na uzupełnienie wyposażenia. 
Radna Pani Krystyna Walkowska – dobiega końca przebudowa drogi powiatowej. Są różnice 
poziomu pomiędzy wjazdem a chodnikiem, kostka się obsuwa. Wjazdy do domów po drugiej 
stronie są utwardzone tłuczniem, nie wygląda to dobrze. Czy będzie to jeszcze wykańczane kostką 
lub asfaltem ? 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – zgłaszałem temat potrzeby budowy ścieżki przy drodze 305. Czy 
zostało coś w tym kierunku zrobione i jakie są efekty poczynionych starań, 
- korzystamy z sali gimnastycznej  w Brennie. Od pewnego czasu jest problem z parkowaniem, 
brama jest zamknięta, czy nie można pogodzić roli boiska szkolnego z parkingiem. 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – podziękował za odnowienie pomników pamięci na 
naszym trenie. Zaapelował  o uhonorowanie powstańców z naszym terenie. Kiedy możemy 
spodziewać się zakończenia tej sprawy. 
 
Ad. pkt 4 
 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – poinformował o wydarzeniach jakie miały miejsce od 
ostatniego posiedzenia rady: 
01.08 – uczestniczyłem w posiedzeniu Zarządu ZUW we Wschowie gdzie omawiano inwestycje 
realizowane na terenie gminy. Z końcem tygodnia będzie spotkanie z ZUW i firma BUDIMEX 
w sprawie przebudowy  i wymiany wodociągu w ciągu drogi wojewódzkiej 305. Prace maja się 
rozpocząć z początkiem października. 
02.08 – gościliśmy  na wizycie studyjnej Towarzystwo Uniwersytetów Ludowych, 
03.08 – odbył się 17 festiwal starych ciągników w Wilkowicach 
19.08 – dożynki wiejskie w Brennie, 
24.08 – uczestniczyłem w spotkaniu samorządowców zorganizowanym przez władze gminy 
Przemęt, 
    - spotkałem się z P. Tomaszem Fabisiakiem Prezesem PKS Leszno w sprawie przewozów 
regionalnych 
26.08 –Święto Plonów – dożynki Gminne w  Wijewie, 
27.08 -  obradowała Komisja Rewizyjna RG , 
28.08 – uczestniczyłem w posiedzeniu Zarządu i Sesji Zgromadzenia ZUW we Wschowie, 
29.08 – spotkanie z dyrektorami placówek oświatowych z terenu gminy – omówiono organizację 
nowego rok szkolnego oraz organizację ruchu przy szkołach w związku z remontem drogi, 
- uczestniczyłem w uroczystej mszy za strażaków w Górce Duchownej, 
30.08 – odbyło się przedstawienie dla dzieci, 
01.09 -  uczestniczyłem w otwarciu przedszkola w Świeciechowie, 
03.09 – uroczyste otwarcie  roku szkolnego. Wspólnie z przewodniczącym uczestniczyliśmy w 
uroczystościach we wszystkich placówkach oświatowych na terenie gminy. 
6-7.09 – uczestniczyłem w zjeździe klubu wójtów zrzeszonych przy WOKISS Poznań 
06.09 – uczestniczyłem w mediacjach dotyczących wymiany sito-piaskownika na oczyszczalni. 
Zdecydowano o ponownym rozpatrzeniu sprawy w sądzie, 
08.09 – obchody jubileuszu 90 lecia Chóru „Hejnał”, 
10.09 – posiedzenie komisji stałych RG, 



14.09 – odbyło się spotkanie  przedstawiciela ATA Technik i projektanta w sprawie  sito –
piaskownika w celu zabezpieczenia poprawności działania do czasu rozstrzygnięcia sprawy, 
12.09 – spotkanie w ZDP dotyczące przedłużenia terminu zakończenia prac przy  przebudowie 
dróg na terenie gminy. 
 
Ad. pkt.  5 
 
Major Przemysław Madzia – szef wydziału rekrutacji WKU w Lesznie – celem wizyty jest 
przedstawienie informacji na temat tworzenia i formowania się Wojsk Obrony Terytorialnej. 
Głównym celem jest przekazanie informacji do jak największej liczby mieszkańców. Od 2017 
roku powstał 5 rodzaj sił zbrojnych - WOT. Tworzenie rozpoczęło się od ściany wschodniej i 
dotarło do naszego województwa. W naszym regionie powstaje XII Wielkopolska Brygada Obrony  
Terytorialnej z siedzibą w Poznaniu. W założeniu jest powstanie 17 Brygad.  Brygada będzie 
liczyła około 4 000 żołnierzy, składać będzie się z 5 batalionów liczących ok. 700 żołnierzy. 
Obecnie tworzone są 2 bationy w Lesznie i Śremie, kolejne w Dolaszewie, Poznaniu i Turku. 
Pierwsze powołania w skład WOT odbyły się w miesiącu lipcu, kolejne będą we wrześniu 
i październiku. 
Terytorialna Służba Wojskowa jest rodzajem czynnej służby wojskowej, która nieco różni się od 
znanej dotychczas. Żołnierz powołany pełni służbę rotacyjnie, przez wybrane dni w miesiącu. W 
zależności od znajomości wojska( czy był, czy nie był w wojsku). Osoba  po służbie wojskowej 
jest powoływana na 8 dni na szkolenie wyrównawcze. Osoby które nie były w wojsku są 
powoływane na 16 dni po którym to szkoleniu składa przysięgę wojskową. Po takim przeszkoleniu 
jako żołnierze TSW pełnią służbę 2 dni w miesiącu. Harmonogram jest ustalany z wyprzedzeniem 
na cały rok. Raz w roku żołnierze odbywają szkolenie poligonowe przez 2 tygodnie. Żołnierzem 
WOT może być każdy obywatel w wieku do 55 lat a jako dowódca do 65 lat posiadający zdolność 
do służby wojskowej, nie był karany i przejdzie badania psychologiczne i lekarskie. 
Zadaniem WOT jest: 
- obrona w czasie konfliktu  zbrojnego - wspomaganie wojsk operacyjnych  
- działania w czasie pokoju-zwalczanie klęsk żywiołowych i likwidacja klęsk żywiołowych, 
 
Radny Pan Radosław Zamiatała – ile osób z naszej gminy zgłosiło się już do WOT, 
Major Przemysław Madzia – zgłosiło się kilkadziesiąt osób z terenu działania, najwięcej z Leszna 
i powiatu gostyńskiego. Trudno mi powiedzieć ile osób jest z terenu gminy Wijewo. 
Radna Pani Barbara Górna-Szulc – jaka jest odpłatność za służbę, czy wynagrodzenie jest 
oskładkowane, czy rolnicy nie tracą ubezpieczenia KRUS. 
Major Przemysław Madzia - wynagrodzenie nie jest oskładkowane. Każda osoba powołana na 
szkolenie otrzymuje za dzień ćwiczeń 91 zł. (dla szeregowego) i stawka rośnie w zależności od 
stopnia do 190 zł. Każda osoba otrzymuje dodatek za gotowość bojową w wysokości 320 zł. za 
każdy pełny miesiąc oraz zwrot kosztów dojazdów zgodnie z przyjętymi normami. Osoba w WOT 
posiada zniżkę na przejazd w wysokości 72 %, wyżywienie i odzież na czas służby. 
Pracodawca ma obowiązek zwolnienia takiej osoby na czas służby. Przy utracie wynagrodzenia  
można złożyć wniosek o zwrot utraconego dochodu. 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – czy w okresie służby zakład pracy płaci za niego składki, 
Major Przemysław Madzia - na czas powołania musi korzystać z urlopu bezpłatnego, 
 
Ad. pkt.  6 
 
       1/ projekt uchwały w sprawie zamiaru utworzenia Zespołu Szkół w Brennie przedstawił 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – czy w związku z utworzeniem zespołu będzie ogłoszony 
konkurs na dyrektora placówki, kiedy jest przewidziane ogłoszenie konkursu 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – jest to nowa placówka wobec czego powołanie dyrektora 
musi nastąpić w drodze konkursu. 



Do treści projektu nie wniesiono innych zapytań. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLVII/271/2018 w sprawie zamiaru utworzenia Zespołu Szkół 
w Brennie podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załączniki Nr  5  
 
       2/ projekt uchwały w sprawie projektu zmiany uchwały nr XXX/158/2017 Rady  Gminy 
Wijewo z dnia 28 lutego 2017 r. dotyczącej dostosowania sieci szkoły podstawowej i klas 
gimnazjum do nowego ustroju szkolnego przedstawił przewodniczący obrad. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLVII/272/2018 w sprawie projektu zmiany uchwały Nr 
XXX/158/2017 Rady  Gminy Wijewo z dnia 28 lutego 2017 r. dotyczącej dostosowania sieci 
szkoły podstawowej i klas gimnazjum do nowego ustroju szkolnego podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załączniki Nr  5  

 
       3/  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r. 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – poinformowała, że dokonuje się zwiększenia dochodów 
i wydatków w kwocie 57 220,61 zł. zgodnie z zał. Nr 2, oraz wykaz inwestycji do realizacji 
zgodnie z załącznikiem Nr 5. 
Zmiany dochodów dotyczą: 
Dział 630 –turystyka, § 6300 zwiększa się dochody o kwotę 29 000,00 zł. z tytułu zawartej umowy 
na realizację zadania - zagospodarowanie przestrzeni nad jeziorem Breńskim – tor rolkowy, 
Dział 758 – różne rozliczenia, zwiększa się dochody w: 
- § 2920 jako środki pochodzące  z rezerwy części subwencji oświatowej na wyposażenie szkół 
podstawowych w pomoce dydaktyczne, 
- § 2030 o kwotę  1 562,22 zł.  
- § 6330 o kwotę 1 159.39 zł. jako zwrot od Wojewody Wielkopolskiego części wydatków 
wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 2017 roku. 
Dział 900 – gospodarka komunalna, zwiększa się dochody w § 6290 o kwotę 1500,00 zł. jako 
darowizna ze wskazaniem na oświetlenie ul. Pstrągowej w Zaborówcu, 
Zmiany wydatków dotyczą : 
Dział 010 – rolnictwo i łowiectwo, rozdział 01010 – infrastruktura wodociągowa – zmniejsza się 
wydatki w § 3020 o kwotę 4 900,oo zł., w § 4120 o kwotę 3 700,oo zł., w § 4210 o kwotę 
11 110,39 zł. i w § 4260 o kwotę 16 300,oo zł. celem zachowania prawidłowości funkcjonowania 
urzędu, 
Dział 630 Turystyka – zwiększa się wydatki  
- w rozdz. 63003 § 6050 o kwotę 29 000,00 zł. pochodząca od wojewody na realizację zadania – 
budowa toru rolkowego nad jeziorem w Brennie, 
Dział 750 - Administracja publiczna, w rozdz. 75023 § 4300 zwiększa się wydatki o kwotę 
20 000,00 zł. w celu zawarcia umowy na inspektora ochrony danych osobowych w jednostkach 
gminnych, w § 6060 zwiększa się wydatki o 20 400,00 zł. na zakup urządzenia informatycznego 
dla obsługi pracy rady, 
Dział 801 – Oświata i wychowanie w rozdz. 80101 – szkoły podstawowe zwiększa się wydatki na  
§3020 o kwotę 1 600,00 zł., na § 4010 o kwotę 21 050,00 zł., na §4110 o kwotę 5 455,00  zł., na § 
4120 o kwotę 1 500.00 zł., na § 4210 o kwotę 3000, 00 zł., na § 4520 o kwotę 34,00 zł. zgodnie  
z wnioskiem dyrektora placówki. W § 4240 zwiększono wydatki o kwotę 22 000,00 zł. na 
wyposażenie w pomoce dydaktyczne. 
- w rozdz. 80104 – Przedszkola – zmniejsza się wydatki w §4410 o kwotę 800,00 zł. i zwiększa  § 
4700 o kwotę 800, 00 zł. zgodnie z dyspozycją dyrektora placówki, 
- w rozdz. 80110 – Gimnazja zwiększa się wydatki w § 3020 o kwotę 260,00 zł., w § 4010 o kwotę 
2 900,00 zł., w § 4110 o kwotę 510,00 zł. i w § 4120 o kwotę 10,00 zł. zgodnie z wnioskiem 
dyrektora, 



- rozdział 80130 – Szkoły zawodowe zmniejsza się wydatki w § 3020 o kwotę 4 989,00 zł, w § 
4010 o kwotę 8 900,00 zł., w §4110 o kwotę 2 500,00 zł. i w § 4120 o kwotę 240,00 zł. zgodnie 
z wnioskiem dyrektora jednostki. 
- rozdział 80152 realizacja  zadań - zwiększa się wydatki w § 3020 w kwocie 180,00 zł., w § 4010 
zmniejsza się wydatki o kwotę 5 800,00 zł, w § 4110 zwiększa się wydatki o kwotę 580,00 zł., w § 
412- zwiększa się wydatki o kwotę 70,00 zł. zgodnie z dyspozycja Dyrektora jednostki, 
Dział 854 Edukacyjna opieka wychowawcza,  
Rozdział 85401 –świetlice w § 3020 zmniejsza się wydatki w kwocie 276,00 zł., w § 4010 
zmniejsz się wydatki o 11 350,00 zł., w § 4110 zmniejsz się  wydatki o kwotę 3 022,00 zł., w § 
4120 zmniejsza się wydatki o kwotę 47,00 zł. zgodnie z wnioskiem dyrektora  jednostki, 
Dział 900 – Gospodarka komunalna .. . 
- rozdz. 90015 – oświetlenia  w § 6050 zwiększa się wydatki o kwotę 1 500,00 zł. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLVII/273/2018 w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2018 r 
podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załączniki Nr  5  
 
Ad. pkt. 7 
 
Radna Pani Krystyna Walkowska  - poprosiła o wyjaśnienie zał. Nr 2 do  sieci szkół. Dlaczego 
w Wijewie jest sieć klas 1-2 i 3-8 a w Brennie tylko 1-2. 
Radny Pan Edwin Wojciech – czy z terenu gminy były składane wnioski o susz i jak zostały 
rozpatrzone, 
Radna Pani Barbara Górna-Szulc – na jakim etapie jest przygotowanie decyzji środowiskowej na 
budowę wieży telefonii komórkowej w Wijewie. 
Dyrektor GOK Pani Justyna Baumann – podziękowała za wsparcie organizacyjne przy obchodach 
90 lecia Chóru Hejnał. Zaproponowała przeniesienie wystawy zdjęć na teren urzędu, oraz 
odtworzenie koncertu dla szerszego grona mieszkańców. Telewizja Poznań zainteresowała się   
historia chóru i chcą przeprowadzić wywiad w piątek o godz. 17,5o. 
 
Ad. pkt.  8 
 
Na zgłoszone interpelacje i zadane pytania odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Pan Mieczysław 
Drożdżyński. 
1/ po raz kolejny poinformował, że dysponentem kostki jest ZDP w Lesznie. Posiadamy jednak 
zapewnienie, że kostka ta będzie wykorzystana na budowę chodników na terenie gminy. Inwestycji 
tych nie planuje się  w tym roku dlatego niema żadnego dokumentu. 
2/ podpisanie umów na dofinansowanie  remontu sal wiejskich ma nastąpić w miesiącu 
październiku. Po podpisaniu umowy będzie można ogłosić przetarg i po rozstrzygnięciu przystąpić  
do realizacji, myślę że jeszcze w tym roku, nie ma powodu do zmiany uchwał zebrań wiejskich, 
3/ ostatecznie w przedszkolu zabrakło 8 miejsc dla 3 latków. Rodzice tych dzieci zostali 
poinformowani o wolnych miejscach w innych przedszkolach. Gmina będzie płacić za pobyt 
w tych przedszkolach. Ustawa nie przewiduje dopłat do dowozu dzieci do przedszkola. 
4/ ul. Chłapowskiego jest drogą gminną i my będziemy ją remontować . Oficjalnie inwestor nie 
wystąpił do gminy o ustanowienie objazdu w związku z tym nie możemy ich obciążać kosztami 
naprawy. 
5/ w sprawie doposażenia  pracowni wypowie się dyrektor. Część sprzętu została już zakupiona 
w ramach programu „Klucz do kompetencji”, 
Pan Andrzej Siekierski – najważniejsze rzeczy w ramach współpracy zostały wypożyczone 
z Brenna do czasu zakupu swoich.  Aktualnie zakupiliśmy z budżetu probówki i odczynniki. Jak 
spłynie planowane 22 tys. to jestem wstanie zapewnić podstawowe wyposażenie  gabinetów. 
Poinformował, że w okresie letnim została wyremontowana łazienka dla dziewcząt i planowany 
jest remont kolejnych, 



6/ w przypadku zjazdów, które utrudniają wjazdy należy interweniować indywidualnie. Zjazdy po 
drugiej stronie  w projekcie są przewidziane tylko do utwardzenia tłuczniem. Ze względu na 
dofinansowanie inwestycji nie  można tego zmienić przed zakończeniem projektu, 
7/ konieczność budowy ścieżki rowerowej przy drodze wojewódzkiej  została zgłoszona 
Premierowi RP podczas wizyty na tych terenach, otrzymaliśmy informację, że pismo zostało 
skierowane do Ministerstwa Infrastruktury. Ponadto wystosowano pismo w tej sprawie do 
Marszałka Województwa i Zarządu Dróg Wojewódzkich w Poznaniu. 
8/ parking przy Szkole Branżowej po założeniu siłowników brama będzie zamykana na czas zajęć 
a po zajęciach będzie otwarta, 
Pani Barbara Wilińska – na początku września podjęliśmy decyzje o zagospodarowaniu boiska. 
Nawierzchnia w ostatnich latach uległa zniszczeniu. Dziury w nawierzchni powstały w wyniku 
parkujących tam samochodów. Planujemy wymalować plac do nauki jazdy rowerowej oraz boisko 
do siatki. W nocy parkują tam samochody należące do nieznanych właścicieli. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – zniszczenia powstają w wyniku wjazdu tam m.in autobusu. 
Wnioskuje, aby boisko było otwarte po zakończeniu zajęć i niech służy również korzystającym  
z sali komercyjnie, 
Pani Barbara Wilińska – w takim razie, czy możemy liczyć na dofinansowanie remontu 
nawierzchni boiska, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński -  szkoła jest na finansowaniu gminy, jeśli zajdzie taka 
potrzeba to radni zdecydują o przyznaniu lub nie stosownej kwoty, 
9/ lista powstańców z gminy Wijewo jest długa  i liczy 158 nazwisk. Prowadzone są rozmowy jak 
to zmaterializować. Ilość nazwisk jest dość duża i jak to umieścić na pomniku. Po ustaleniu 
szczegółów przedstawimy propozycje do zaopiniowania, 
10/ załącznik do uchwały w Wijewie obejmuje 2 przedziały ponieważ 1-2 obejmuje nowy obwód 
szkolny (Wijewo, Potrzebowo Radomyśl) a klasy 3-8 pozostają bez zmian jak dotychczas 
i obejmuje całą gminę, natomiast w Brennie przedział 1-2 obejmuje nowo tworzona szkołę 
obejmujący nowy obwód (Brenno Zaborówiec, Miastko). 
11/ do gminy wpłynęły 53 wnioski w sprawie strat spowodowanych suszą. Nie zmieniły się zasady 
szacowania. Należało wyliczać straty w stosunku do produkcji roślinnej i zwierzęcej dlatego 
trudno było uzyskać 30 % strat. Zakwalifikowano do odszkodowania 15 wniosków, które zostały 
skierowane do wojewody. 
12/ decyzja środowiskowa na budowę wieży w Wijewie jest w trakcie przygotowania. Czekamy na 
opinie SANEPIDU. Otrzymaliśmy uzgodnienia pozytywne z Regionalnej Dyrekcji Ochrony 
Środowiska i Wód Poskich. 
13/ Pan Aleksander Poszwiński – wyjaśnił, że zapach wydobywający się z przepompowni jest 
spowodowany zużyciem bakterii tworzących filtr utylizujący zapachy z przepompowanych 
ścieków. Złożyliśmy już zapytanie ofertowe na jego wymianę. Zapach nie jest spowodowany 
wyziewami ale przerobionym materiałem biologicznym, nie jest szkodliwy. 
14/ Pani Genowefa Zielnica – zapytanie w sprawie kostki złożyłam w styczniu. Uzyskałam 
odpowiedz, że  kostka będzie wymieniona, wówczas wnioskowałam o jej przeznaczenie na 
ul. Zachodnią i Niwka. Decyzje podejmie Zarząd Powiatu Leszczyńskiego. Aby skorzystać z 
kostki musimy zainicjować i dofinansować taką inwestycje. 
Przewodniczący RG  - ważna jest deklaracja powiatu, że kostka zostanie na terenie naszej gminy. 
 
Ad. pkt.  9 
 
Przewodniczący Rady Gminy uznał porządek XXXVII sesji za wyczerpany. Podziękował 
wszystkim za udział i zakończył obrady. Życzył miłego spokojnego odpoczynku. 
 
Na tym posiedzenie zakończono.                                                                         
                                                                                                                Przewodniczący 
                                                                                                            Rady Gminy Wijewo 
                                                                                                            Stanisław  Kasperski 


